
Verslag IceBear informatieavond 22 juni 2023 

Onafhankelijk gespreksleider is Petra Boom. Wethouder Bram Harmsma en Gerben Klaren 

(teamleider Vergunningen, Toezicht en Handhaving) voeren namens de gemeente het woord. Ten 

behoeve van het verslag wordt een geluidsopname gemaakt.  

 

Algemeen  

Het doel van deze avond is om iedereen te informeren over de aanpak die moet leiden tot 

vermindering van de overlast. Daarna is er gelegenheid tot het stellen van vragen. Vragen kunnen 

gesteld worden aan: 

• Bram Harmsma (wethouder) 

• Gerben Klaren (teamleider VTH) 

• Marja Elders (GGD IJsselland) 

• Frank van der Spek (Omgevingsdienst IJsselland) 

• André Otten (klachtencommissie) 

De omgeving (omwonenden en ondernemers) krijgen via een bewonersbrief het verslag van de 

informatieavond. Als bijlage bij deze brief komen de gestelde vragen en de antwoorden daarop. Deze 

vragen en antwoorden worden ook op de gemeentelijke website (www.steenwijkerland.nl/icebear) 

geplaatst.  

 

Introductie 

Wethouder Bram Harmsma heet alle aanwezigen welkom. Hij verwijst naar de bijeenkomst van een 

jaar geleden en geeft aan dat er toen ook een forse opkomst was. Op dat moment kon de gemeente 

nog niet veel bieden. De metingen die er destijds lagen, gaven onvoldoende houvast voor een 

juridische procedure. Inmiddels zijn er vervolgmetingen uitgevoerd en zijn de resultaten bekend. Op 

een aantal onderdelen laten deze metingen overschrijvingen van de norm zien. Op basis van deze 

solide metingen kan er nu gehandhaafd worden. Het bestuursrechtelijk proces daarvoor is ingezet.  

Wethouder Bram Harmsma geeft aan dat Gerben Klaren een toelichting zal geven op het 

handhavingstraject. De aanwezigen in de zaal kunnen vragen stellen. Dat kan ook na afloop via 

info@steenwijkerland.nl onder vermelding van IceBear. 

 

Toelichting op het handhavingstraject  

Gerben Klaren neemt de aanwezigen mee in het proces. De klachten waren vorig jaar aanleiding om 

metingen te doen. Die metingen gaven inzicht in de situatie, maar handhavend optreden kon toen nog 

niet. Wel is er een gesprek geweest met de overtreder. Dat heeft er onder andere toe geleid dat IceBear 

een doekenfilter heeft geplaatst. Hierdoor is de uitstoot van fijnstof nu onder de norm. Uit de nieuwe 

metingen die zijn gedaan, blijkt dat verschillende normen worden overschreden. Op basis daarvan 

zijn er stappen gezet.  
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De volgende stappen zijn gezet   

1. Er is door het college een voornemen tot het opleggen van een last een onder dwangsom 

gestuurd aan IceBear. Hierin wordt aangegeven dat het bedrijf in overtreding is, waaruit de 

overtreding bestaat, welke herstelperiode het bedrijf krijgt om de overtreding te beëindigen en 

dat er de mogelijkheid is een zienswijze in te dienen.   

2. Daarnaast is er een brief gestuurd die betrekking heeft op geur. Het betreft de mededeling tot 

het opleggen van maatwerkvoorschriften.  

3. Ook is er een brief verstuurd waarin is aangegeven dat IceBear vergunningplichtig is.  

 

Gerben Klaren licht toe dat het bedrijf een zienswijze kan indienen tegen de last onder dwangsom en 

de mededeling dat het bedrijf vergunningplichtig is. Het kan zijn dat een zienswijze tot een ander 

inzicht leidt. Het kan ook zijn dat het bedrijf eraan werkt de overtreding te laten stoppen zodat 

handhavend optreden niet meer nodig is. Als de zienswijze niet leidt tot een ander inzicht, dan wordt 

de last onder dwangsom opgelegd. Dat is een formeel besluit waaraan een bedrijf zich moet houden. 

Het bedrijf kan bezwaar indienen tegen deze last onder dwangsom. Vervolgens kan het bedrijf tegen 

het besluit op het bezwaar ook nog beroep aantekenen bij de rechtbank en bij de Afdeling 

Bestuursrechtspraak van de Raad van State. Ook omwonenden kunnen bezwaar indienen tegen een 

besluit dat de gemeente heeft genomen.  

 

In de last onder dwangsom moet een begunstigingstermijn worden opgenomen. Dit is een 

herstelperiode die een overtreder moet krijgen om een overtreding te beëindigen. Het doel is de 

overlast voor de omgeving te verminderen en dat het bedrijf aan de normen gaat voldoen. De 

onderdelen waarvan de normen worden overschreden, komen overeen met de onderdelen waar 

omwonenden overlast van ervaren. Op die onderdelen kan de gemeente nu actie ondernemen.  

 

De resultaten van de metingen  

Gerben Klaren geeft een toelichting op de resultaten van de nieuwe metingen.  

 

Fijnstof 

Bij de metingen van mei 2022 is een overschrijding van de norm voor fijnstof waargenomen. IceBear 

heeft daarop een doekenfilter geplaatst. Uit de nieuwe metingen blijkt dat de waarde voor fijnstof nu 

ruim onder de norm zit.  

 

Formaldehyde 

Formaldehyde is een zeer zorgwekkende stof. Er zijn twee onderzoeken uitgevoerd. Gemeten is: wat 

komt er uit de pijpen en wat komt er in de omgeving terecht. Bij de metingen is geen formaldehyde in 

de directe omgeving gedetecteerd. Er is wel aangetoond dat er overschrijvingen zijn aan de pijp. Er 

komt dus geen formaldehyde in de omgeving terecht, maar wel in het milieu. Hiertegen gaat de 

gemeente handhavend optreden.  

 

 

 

 



 

Geur, grof stof en geluid 

Op het onderdeel geur is sprake van een stevige overschrijding. Hiervoor worden 

maatwerkvoorschriften opgelegd. Ook op grof stof is een overschrijding waargenomen. Die overlast 

moet worden beëindigd. Daarnaast is er een overschrijding op geluid. De normen op grond van het 

Activiteitenbesluit worden overschreden. IceBear heeft hiervoor een maatwerkverzoek ingediend. Dat 

wordt beoordeeld. Als het maatwerkverzoek van IceBear niet wordt toegewezen, volgt handhavend 

optreden.  

 

Veiligheidsregio en Waterschap  

Voor wat betreft de waterafvoer is het Waterschap aan zet. De gemeente heeft de Veiligheidsregio om 

een advies gevraagd over de opslag op het terrein. Er zijn zorgen bij omliggende bedrijven, onder 

andere over de opslag van pallets. De Veiligheidsregio gaat hier onderzoek naar doen. Beide 

onderdelen zijn niet opgenomen in het voornemen voor een last onder dwangsom. 

De klachtencommissie aan het woord 

André Otten meldt dat de fabriek ten tijde van de metingen op 17% van de volledige capaciteit 

gedraaid heeft. Hij baseert zich op een frequentiemeting die is gedaan. Als deze 17% wordt 

doorgerekend naar 100% dan is het beeld voor wat betreft de uitstoot volgens hem anders dan wat er 

nu ligt. André Otten geeft ook aan dat er voor wat betreft formaldehyde een Europese norm is. Uit de 

toren zou niet meer dan 0,15 microgram uitgestoten mogen worden. De metingen geven dan een 

overschrijding van 8x zoveel aan.  

 

André Otten is van mening dat de melding die IceBear in februari 2018 heeft gedaan bij de 

Omgevingsdienst nooit geaccepteerd had mogen worden. De termijn waarop IceBear de tijd krijgt om 

te handelen, moet volgens hem afhankelijk zijn de ernst van de overschrijding. Hij spoort de gemeente 

aan te kijken naar de ernst en bij forse overschrijdingen direct op te treden. André Otten is van mening 

dat als het bedrijf niet handelt, deze moet sluiten totdat de situatie is opgelost.  

 

Reactie gemeente  

Gerben Klaren geeft aan niet inhoudelijk te kunnen reageren op de frequentiemeting aangezien hij 

niet over de resultaten daarvan beschikt. Hij herhaalt dat de nieuwe metingen een solide basis geven 

voor handhavend optreden. Voor wat betreft de genoemde norm voor formaldehyde geeft Gerben 

Klaren dat dit de norm is die van toepassing is voor werknemers van IceBear en niet het wettelijk 

kader is waarop de gemeente kan handelen.  

 

Hierna krijgen de aanwezigen in de zaal de gelegenheid om vragen te stellen. Deze vragen en de 

antwoorden daarop worden bij dit verslag meegestuurd.  

 

Afronding 

Petra Boom rond de informatieavond om 21.30 uur af.  

 


